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Schoonmaak en inventarisatie nestkastjes Vinkeveld 

25 februari 2012 
 
Jos Zonneveld en Rob Choufoer 
 
Zoals bekend is in 2009 een nestkastjesproject gestart 
in de wijk Vinkeveld. Daarbij konden bewoners een 
nestkastje adopteren, dat vervolgens zo dicht mogelijk 
in hun buurt werd opgehangen. Begin 2010 zijn er in 
het totaal 47 nestkastjes opgehangen; 33 mezenkastjes, 
6 kastjes voor Roodborstjes en 8 voor Winterkoninkjes. 
Natuurlijk dienen deze nestkastjes jaarlijks te worden 
gereinigd zodat ze klaar zijn voor het nieuwe 
broedseizoen. Dat is natuurlijk ook het moment om te 
zien of er daadwerkelijk vogels in hebben gebroed. 

Afgelopen zaterdag 25 februari hebben de twee 
initiatiefnemers van dit project, Jos Zonneveld en Rob 
Choufoer, alle nestkastjes gecontroleerd en waar nodig 
schoongemaakt. Een werkje van 2,5 uur wat deze 
zaterdagochtend bij een heerlijk zonnetje en lekker 
temperatuurtje kon plaatsvinden. Heerlijk!!  
 
Wat opvalt, is het feit dat geen enkel kastje van zowel 
de Roodborst als de Winterkoning, gebruikt is geweest. 
Dat was het vorige seizoen ook al het geval. Het is dus 
tot nu toe niet gelukt om deze soorten via de 
opgehangen nestkastjes in onze wijk te laten broeden.  
Vooruitlopend op de werkzaamheden van de 
groenrenovatie zijn deze nestkastjes uit de struiken 
gehaald om ze in de nabije toekomst een nieuw (en 
hopelijk beter) plekje te geven.  
Het bestand aan mezenkastjes begint behoorlijk terug 
te lopen. Soms zijn de nestkastjes met boom en al 
verdwenen (Gemeente…) maar soms mist er een dakje 
of is moedwillig vernield.  

Wat verder bij de mezenkastjes opvalt is dat alle 
openingen zijn aangevreten. Passen de mezen soms 
niet meer door het gaatje naar binnen? Hebben mezen 
ook al te maken met obesitas???   
In een aantal nestjes lagen zelfs nog eitjes. Bij één 
nestje 10 stuks! Opvallend is hoe dik het nestmateriaal 
in sommige kastjes is. Voor de vogels een hoop werk 
om zo’n dik ‘matras’ te maken. Hoewel dus het aantal 
mezenkastjes met 5 was verminderd werd er in de 
overblijvende exemplaren wel veel meer resultaten van 
broedactiviteiten aangetroffen.  
Was dat bij de inventarisatie in 2011 nog maar 12 
broedgevallen op 32 kastjes (38%), dit jaar was het 14 
op een totaal van 27 kastjes. Dus maar liefst 52%. Een 
goed resultaat.  
Tijdens de inventarisatie verklaarde de vader van Jos 
zich bereidt om 5 nieuwe mezenkastjes te maken. De 
wijkvereniging heeft daarnaast besloten om de kosten 
hiervan en voor de reparatie van eventuele andere 
nestkastjes, voor haar rekening te nemen. Op deze 
manier kunnen we het bestand van nestkastjes 
handhaven wat natuurlijk een mooi gegeven is. 
Met de komende groenrenovatie in de wijk zullen 
nagenoeg alle bestaande struiken (niet de bomen) 
worden weggehaald. Daarvoor in de plaats zal de 
gemeente makkelijker (en dus goedkoper) te 
onderhouden begroeiing aanbrengen. Het mag 
duidelijk zijn dat dit de vogelstand in de wijk niet ten 
goede komt.  
Uiteraard kan iedere inwoner van het Vinkeveld daar 
nu ook al zijn of haar steentje aan bijdragen door in en 
rond de tuin nestkastjes neer te hangen…. Daarnaast 
kunnen kattenbezitters een bijdrage leveren door de 
katten van een belletje te voorzien zodat de vogels ze 
tijdig horen aankomen. 

 
Tijdens de inventarisatie bleek ook dat er nog 
voldoende bomen zijn om nog meer nestkastjes op te 
hangen. Misschien dat dit medio dit jaar kan leiden tot 
een vervolg van het succesvolle nestkastjes project in 
2009…. 
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